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 KF § 178   DNR: KU.2012.94  

 
 

Godkännande av dagordning  

Ordföranden föreslår att ärendena  15 ”Enkla frågor, interpellationer, 
motioner” och 16 ”Medborgarförslag” byter plats. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Dagordningen godkännes enligt ordförandens förslag. 
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Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort  

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till 
samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för 
kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har  blivit i laga ordning kungjort. 

 
 
 
    
 



 
HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4 (27) 
 
Kommunfullmäktige 2012-12-07  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  
 
 
 

 
 KF § 180   DNR: KU.2012.16  

 
 

Allmänhetens frågestund  
Stig Lundin, Högsby, frågar ordföranden i Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK), Roland Waern (M) vem som från första 
början har beslutat om att sätta upp farthindret som är placerat utanför 
Lundins fastighet på Kyrkogatan? Lundin önskar även veta när det ska 
plockas bort. 
 
Stig Lundin redogör för problem med avloppsledningarna för hans fastighet 
och undrar när kommunen ska åtgärda problemen. Lundin vill även veta hur 
pengarna använts som Vägverket lovade kommunen i samband med 
Kyrkogatans upprustning. 
 
ÖSK:s ordförande Roland Waern (M) svarar att ÖSK har haft ärendet om 
farthindret uppe i förbundsdirektionen i två omgånger och har även tagit 
hjälp av konsult för att få bästa placeringen. Waern har inget svar på vem 
som initierade ärendet.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) lovar att försöka få 
fram information om vad som händer med ärendet om avloppsledningen på 
Lundins fastighet till nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
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Presentation av studie ”Attraktivare skolgång i Högsby”    

Niclas Bergeskans och William Vitikainen redovisar undersökning som de 
genomfört bland eleverna i årskurs och 8 och 9 på Fröviskolan och samtliga 
elever på Högsby Utbildningscenter, ”Attraktivare skolgång i Högsby”. 
Undersökningen genomfördes under våren 2012 på uppdrag att Mittpunkt 
som en del av projektet Skola – Näringsliv. Syftet med undersökningen var 
att kartlägga ungdomarnas intresse, attityder och önskemål gällande 
utbildning – fritid – näringsliv i Högsby kommun. Rapporten redogör för 
hur skolgången i Högsby kan göras mera attraktiv och funktionell. Fokus 
ligger på den valbara gymnasieskolan samt utbildningens koppling till 
näringslivet. 85% av samtliga 202 elever svarade på enkäten.   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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Ekonomisk omvärldsanalys  
Vid föregående fullmäktigesammanträde redovisade ekonomiansvarig 
Victoria Schön-Månsson kring budgetarbetet 2014 och tf kommunchef 
Stellan Lindeberg fortsätter redovisningen vid dagens sammanträde. 
Kommunchefen redovisar hur Högsby kommuns kostnader ligger till i 
jämförelse med liknande kommuner och riket i genomsnitt, bland annat för 
barnomsorg, skola, hemtjänst, äldreboende, individ- och familjeomsorg och 
kommunens verksamhet totalt. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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Förbättringsbidrag Långemåla med flera byars vägsamfällighet  
Kommunstyrelsen behandlade 2012-03-13, § 52, en ansökan från 
Långemåla vägsamfällighet (VSF) om förbättringsbidrag för breddning och 
förstärkning av vägen mellan Böta Kvarn och Långemåla. Kommunchefen 
fick i uppdrag att föra en vidare dialog med Trafikverket och VSF. 
 
Trafikverket har beslutat om bidrag till vägsamfälligheten, vilket utgör 70 
procent av den godkända kostnaden, som är 2 542 466 kr. Bidraget ifrån 
Trafikverket blir då 1 779 726 kr. 
 
I gällande regelverk (KF 2001-09-27 § 128) för ersättningar till 
vägsamfälligheter heter det: "kommunalt bidrag utgår med maximalt med 
mellanskillnaden mellan bidraggrundande kostnad och totalt erhållet 
bidrag". Detta innebär att Långemåla VSF skulle erhålla ett bidrag om 762 
000 kr ifrån kommunen, 30 procent av kostnaderna. 
 
Vid träff 2012-10-29 med VSF visar det sig att den totala kostnaden för 
vägprojektet uppgår till 2 957 000 beroende på att Trafikverket har 
undantagit en del kostnader (asfaltmassor mm) som ej bidragsberättigade 
vilket gör att denna överskjutande del från 2 542 466 kr blir en kostnad för 
vägsamfälligheten på 415 000 kr. I diskussionen med vägsamfälligheten är 
man beredd att ta denna kostnad, dels genom eget kapital och dels genom 
nyupplåning. Eftersom Trafikverket även fortsättningsvis kommer att betala 
ut ersättning för underhåll enligt gamla bidragsregler bör dessa medel klara 
föreningens ekonomiska situation. 
 
Samtidigt uppger Trafikverket att kommunen redan har bidraget med 
återvunna asfaltsmassor om 100 000 kr vilka har kunnat användas i 
vägprojektet. Den kommunala ersättningen skulle därför kunna reduceras 
till 662 000 kr. Kommunens fordran härvidlag anser vi dock bör få en 
särskild lösning under år 2013 i diskussion med vägsamfälligheten. 

Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Långemåla vägsamfällighet beviljas 762 000 kr i förbättringsbidrag. 
 
Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att tillsammans med 
vägföreningen lösa hur kommunens fordran på 100 000 kr skall hanteras 
under år 2013. 
 
Finansiering av bidraget sker genom belastning av årets resultat. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänstemannayttrande 121105.pdf  
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Beslutsexpediering 
Ekonomi 
Långemåla m fl byars vägsamfällighet 
ÖSK 
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 KF § 184   DNR: KPU.2012.216  

 
 

Fasta och rörliga arvoden 2013  
Enligt bestämmelserna ”ersättningar till förtroendevalda i Högsby kommun 
2011-2014” framgår att arvodesnivån skall uppräknas årligen den 1 januari 
med den genomsnittliga lönenivåhöjningen för kommunens anställda. 
Månads- och årsarvodena avrundas uppåt till närmaste 100 kronor. 
Sammanträdesarvodet avrundas uppåt till närmaste hel krona. 

Den genomsnittliga lönenivåhöjningen för samtliga kommunens anställda 
under 2012 är 3,3%. Förslag till justering av arvode. 
Fast arvode (månad) 
Arvode 2012 3,3%  Inkl ökning  Arvode 2013  

(avrundat till hel krona)     (avrundat) 
 

Kommunstyrelsens ordförande 
38 000 kr 1254 kr  39 254 kr  39 300 kr 
Kommunstyrelsens 1:e vice ordförande 20%  
7 600 kr 251 kr  7 851 kr  7 900 kr 
 
Fast arvode (år) av KS ordförandes årsarvode 
 
Kommunfullmäktiges ordförande 5,8%  
26 400 kr 871 kr  27 271 kr  27 300 kr 
Kommunfullmäktige 1:e vice ordförande 1%  
4 600 kr  152 kr   4 752 kr  4 800 kr 
Kommunfullmäktige 2:e vice ordförande 1%  
4 600 kr 152 kr  4 752 kr  4 800 kr 
Ordförande i sociala utskottet 12,7%  
57 900 kr 1911 kr  59 811 Kr  59 900 kr 
Ordförande i kommunledningsutskottet 9,2%  
41 900 kr  1 383 kr  43 283 kr  43 300 kr 
Ordförande i utbildningsutskottet 9,2%  
41 900 kr  1 383 kr  43 283 kr  43 300 kr 
Ordförande i myndighetsnämnden 4,5%  
20 500 kr 677 kr  21 177 kr  21 200 kr 
Ordförande för revisorerna 3,5%  
16 000 kr  528 kr  16 528 kr  16 600 kr 
Ordförande i Personalutskottet 2,5%  
11 400 kr  376 kr  11 776 kr  11 800 kr 
Ordförande i Valnämnden (valår) 2,5%  
11 400 kr  376 kr  11 776 kr  11 800 kr 
 
Arvoden vid sammanträden 
Kommunfullmäktige  Endast förlorad arbetsinkomst 
 
1: sammanträdestimman 
227 kr  7,49 kr  234,49 kr   235 Kr 
 
Övriga timmar  
120 kr  3,96 kr  123,96 kr  124 Kr 

 
Maxarvode per dag  
947 kr      979 Kr 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt personalutskottets förslag  

Uppräkning av arvoden enligt redovisat förslag för 2013 fastställes. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Uppräkning fasta och rörliga arvoden 2013.doc  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
HUL 
Personal 
Ekonomi 
Kommunledningskontoret 
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Besvarande av enkel fråga angående LOV i Högsby kommun    
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-11-05 vände sig Ewa Engdahl 
(C) till kommunstyrelsens ordförande och frågade vad som händer i Högsby 
kommun med anledning av beslut om LOV? 
 
Vilka möjligheter finns för alternativa aktörer att utföra arbet inom ramen 
för LOV i Högsby kommun? 
 
Vilken tidplan finns för införandet av LOV-en i Högsby kommun? 
 
Hur kommer information om LOV-en att ges till näringsliv, allmänhet och 
kommunal personal? 
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar följande: ”Kommunfullmäktige 
beslutade 11 juni 2012 om att möjliggöra införandet av valfrihetssystem 
inom hemtjänsten, LOV. I september publicerades förfrågningsunderlaget 
på kommunens hemsida och kort därefter på den nationella 
valfrihetswebben. 
 
I och med att kommunen lagt ut förfrågningsunderlag på sin hemsida och på 
valfrihetswebben så har processen med införandet av valfrihet enligt LOV 
startat i Högsby kommun.  
 
Om det skall bli någon valfrihet  i Högsby avgör inte kommunen utan 
hugade entreprenörer. Som liten kommun som inte ligger nära någon större 
stad så kan det emellertid vara svårt att få entreprenörer att etablera sig 
eftersom kundunderlaget i Högsby liksom i andra småkommuner är 
tämligen begränsat.  
 
I Kalmar län har Mönsterås och Västerviks kommuner infört 
valfrihetsreformen. I Mönsterås som startade i oktober 2010 finns för 
närvarande två aktörer och Västervik som har hållit på något längre, januari 
2010, finns det 11 aktörer förutom kommunens hemtjänst. Intresset bland 
företagare att etablera sig genom LOV kan sägas ha minskat något på grund 
av möjligheterna att göra Rut-avdrag. I många kommuner kan det löna sig 
mer för den enskilde att anlita en privat firma och sedan göra ett Rut-avdrag 
jämfört med att betala den kommunala hemtjänsttimtaxan för servicen. 

 
Under framtagandet av förfrågningsunderlaget har kommunens egen 
hemtjänstpersonal informerats om möjligheterna att starta eget och kunna 
vara med i den fortsatta hanteringen. 
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Något större intresse har dock inte visats hittills men det kan komma att 
ändras på då man ser på erfarenheterna ifrån andra kommuner. 
Information till näringslivet sker i huvudsak på hemsidan under fliken 
”Företagare” där information ges och förfrågningsunderlag och blanketter 
finns. Näringslivsansvarige har också informerat Företagarföreningen och 
Mittpunkt Högsby om att LOV är på gång i kommunen.  
 
Näringslivsansvarige står till förfogande för ytterligare information. I 
tidningen Innehåll är det tänkt att i kommande nummer berätta mer om 
reformen och om möjligheterna att etablera sig inom hemtjänsten som 
entreprenör. 
 
Det finns naturligtvis också möjligheter för alternativa aktörer att utföra 
arbetet inom hemtjänsten dock under förutsättning att de uppfyller 
förfrågningsunderlagets kvalitetskrav. Det kan vara viktigt i sammanhanget 
att poängtera att det är kunden som avgör vem som får utföra tjänsterna i 
LOVEN, inte kommunen. Inga aktörer kan därför erbjudas särskilda villkor 
för etablering.” 

Ewa Engdahl (C) förklarar sig nöjd med svaret. 
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Besvarande av enkel fråga angående neddragning av bussturer   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-11-05 vände sig Heléne 
Danielsson (KD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) 
och efterhörde hur kommunen har agerat efter KLT:s (Kalmar Läns Trafik 
AB) neddragning av bussturer i kommunen? 
 
Kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar: ”Bakgrunden till 
neddragningar av bussturer, inte bara i Högsby utan i hela länet, är att man 
från KLT: s sida anser att det inte längre vare sig ekonomiskt eller 
miljömässigt är försvarbart att ha många linjelagda turer med stora bussar 
som många gånger går helt tomma. Därför har KLT efter politiska beslut, 
beslutat göra en rad trafikförändringar som startar den 9 december i länet. 
Den största satsningen här är införandet av Närtrafik i hela länet, vilken då 
kommer att ersätta en del av dagens linjetrafik som har för få resenärer. 
Satsningen på Närtrafik är i första hand en satsning på landsbygden och kan 
innebära trots nedläggning av vissa linjelagda turer, att det ändå blir 
förbättringar i kollektivtrafiken framöver. Man får se tillämpningen initialt 
som ett stort försök där det finns möjligheter till snabba förändringar och 
flexibla lösningar om så behoven förändras. Trots att verksamheten kommer 
i gång under innevarande månad har KLT och har haft svårt att pedagogiskt 
förklara vad begreppet Närtrafik står för. KLT har emellertid lovat länets 
kommuner inom en mycket kort framtid ta fram ett material som på ett 
lättfattligt sätt presenterar hela Närtrafiksystemet för respektive kommun. 
 
Vi i kommunen kommer att distribuera denna information via vår hemsida 
och skicka ut informationen till alla hushåll före årsskiftet. 
 
Det trafikförändringar som sker i Högsby kommun är att främst turer lördag 
och söndag som tas bort. 
Högsby - Fågelfors (153), en morgontur i vardera riktningen tas bort samt 
två lördagsturer. Dessa turer har alldeles för få resande. 
Oskarshamn – Fliseryd – Högsby (156), en lördags- och en söndagstur tas 
bort i vardera riktningen. Turerna har alldeles för få resande. 
Berga - Högsby – Ruda – Långemåla - Hornsö (157), två lördags- och 
söndagsturer tas bort i vardera riktningen. Orsaken är för få resande. 
Berga – Högsby – Ruda – Blomstermåla – Ålem – Kalmar (158), lördags- 
och söndagsturer samt morgontur sommar tas bort på grund av dåligt 
nyttjade av turerna. 
Samtliga söndagsturer som ansluter till/från tåg Högsby – Berga – Högsby 
(sammanlagt 16 turer) tas bort. Turerna tillkom förra året men har haft 
ytterst få resande under gångna året. 
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Vad innebär då satsningen på Närtrafik? 
Närtrafiken är en del av kollektivtrafiken men där man ringer och beställer 
själv sin resa enligt den tidtabell som finns för Närtrafiken för sin ort. För 
Högsby kommuns del handlar Närtrafiken om orterna Ruda, Berga, 
Fågelfors och Fagerhult med anslutning till Högsby (och Kustpilen). När 
man ringt och beställt sin resa som man måste göra minst två timmar före 
avfärd, (KLT: s förberedelsetid för att skaffa ett fordon) kan man bli 
upphämtad vid den plats man kommer överens om, exempelvis bostaden. 
För att det ska bli en resa enligt Närtrafik- tidtabellen måste minst en person 
ha beställt en resa. Sedan reser man till närmast större ort eller bytespunkt 
för anslutning med linjelagd kollektivtrafik. Grundutbudet från respektive 
ort är 5 resmöjligheter per vecka och skall ses ett stöd för att i vardagen 
kunna göra resor för inköp, service och besök, det vill säga att man skall 
kunna åka fram och tillbaka utan alltför långa uppehåll. Samma färdpris som 
för vanlig linjelagd kollektivtrafik gäller och närtrafiken är öppen för alla 
(utom sällskapsdjur) och trafiken kommer att ske i bilar eller mindre bussar 
beroende på uppslutning. Vidare har man försökt i Närtrafikens tidtabell ta 
hänsyn till reseriktningar som till exempel när man bor på orter som har 
närmare till huvudorter som ligger i annan kommun. Man har också lagt in 
fler avstignings- och påstigningspunkter för resenärerna. Exempelvis i 
Högsby tätort så kör Närtrafiken även till vårdcentralen, i Fagerhult stannar 
Närtrafiken både vid affären och vid Välengården. 
 
Sammanfattningsvis är min bedömning av KLT:s trafikförändringar och 
satsning på Närtrafiken, trots turnedläggningar, att Närtrafiken kommer att 
ge ökade möjligheter för människor på landsbygden att kunna åka 
kollektivt. Ökar kollektivtrafiken i glesbygden på grund av Närtrafiken finns 
också möjligheter enligt KLT att lägga in dessa turer i den vanliga linjelagda 
trafiken. En omfattande utvärdering av Närtrafiken kommunvis kommer att 
göras under 2013 och som sagts tidigare är Närtrafiken en mycket flexibel 
trafiklösning och det är lätt att kunna anpassa den till förändrade behov.” 

Heléne Danielsson (KD) är inte helt nöjd med svaret och menar att detta inte 
belyser vad kommunen gjort för att stoppa de nedläggningar av turer som 
KLT beslutat om som drabbar arbetspendlare ifrån Fågelfors. Danielsson 
undrar över hur Högsby kommun kan anses vara en pendlingskommun om 
fler och fler turer dras in. Hon vill att kommunstyrelsen i fortsättningen 
jobbar mer med att göra det möjligt för att fler kommuninvånare ska kunna 
utnyttja kollektivtrafiken för arbetspendling. 
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att kommunen har förståelse för att 
KLT av ekonomiska och miljömässiga skäl tagit bort de busslinjer som har 
för få passagerare och har därför inte agerat. 
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Besvarande av enkel fråga angående Postens stängning av terminalen i 
Högsby   

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-11-05 vände sig Tommy 
Palmgren (V) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och 
efterhörde om kommunen hade någon inblandning i Postens stängning av 
terminalen i Högsby. 
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att ”Högsby kommun fick besked att 
Posten beslutat stänga terminalen i Högsby. Från kommunens sida begärdes 
då att få en träff med Posten för att om möjligt få en förändring av beslutet. 
Ett möte mellan kommunen och Posten genomfördes, men trots kommunens 
argument för att förändra stängningsbeslutet stod Posten fast vid sitt beslut.” 
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Besvarande av enkel fråga angående upphörande av service till 
pensionärer från Arbetsmarknadsenheten vid Tegelbruket    
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2012-11-05 vände sig Kjell Front 
(C) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) och 
efterhörde vem som har beslutat om att servicen från 
Arbetsmarknadsenheten vid Tegelbruket till kommunens pensionärer ska 
upphöra? 
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att: ”Det finns inga politiska beslut 
om att verksamheten med snöskottning och gräsklippning till äldre i 
kommunen skall minska trots de aviseringar om stopp i verksamheten som 
skett och som framgått i lokalpressen, utan de åtgärder som tidigare 
vidtagits är orsakade av organisatoriska oklarheter kring arbetsledning. 
Denna fråga är nu löst och verksamheten har nu återupptagits.  
 
Mot bakgrund av att verksamheten är en frivillig verksamhet och att 
kommunen inte har någon egentlig skyldighet att tillhandahålla servicen 
kommer en anpassning av verksamheten att ske med tanke på hur stora 
resurser som finns i verksamheten. Erbjudande har tidigare gått ut till alla 
äldre i kommunen om servicen. En förändring kommer dock att ske nu, 
vilket innebär att personer med de största behoven kommer att prioriteras, 
det vill säga hemtjänsttagare och äldreäldre. I mån av resurser kommer även 
andra äldre att erbjudas servicen. 
 
Verksamheten kommer också att förändras så att man får betala per gång. 
Inte som tidigare en säsongsavgift, vilket vållat irritation då flera av de som 
betalat in avgiften inte fått hjälp i önskvärd omfattning.  
 
Med tanke på de snöoväder som varit i veckan meddelar 
arbetsmarknadsenheten att man försöker beta av område efter område i 
kommunen så att inte några äldre skall bli strandsatta. Man skottar ifrån port 
fram till brevlåda. 
 
Verksamheten kommer snarast också att lägga ut information på 
kommunens hemsida om vad som gäller beträffande servicen.” 
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 KF § 189   DNR: KU.2012.217  

 
 

Besvarande av enkel fråga angående inrättande av "Social 
insatsgrupp"   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde meddelade Monika Olsberg (M) att 
Rikspolisstyrelsen har redovisat resultat av pilotprojekt med ”sociala 
insatsgrupper” på olika platser i landet. En sådan grupp är individbaserad 
och arbetar med barn och ungdomar, som riskerar att hamn i kriminalitet. 
Syftet är här att olika myndigheter ska samverka på ett effektivare sätt än 
tidigare. Projektet har pågått i 1,5 år och erbjudit kriminellt belastade 
ungdomar stöd och hjälp för att bryta sin destruktiva livsstil. 
Rikspolisstyrelsen och SKL vill se en fortsättning på detta arbete och att det 
ska inspirera fler kommuner till samarbete.  
 
Monika Olsberg (M) vände sig till socialutskottets ordförande Jonas 
Erlandsson (S) och efterhörde om det är dags att inrätta en ”Social 
insatsgrupp” i Högsby kommun? Och hur går det med organisationen av 
Brottsförebyggande rådet (BRÅ)? 
 
Socialutskottets ordförande Jonas Erlandsson (S) svarar att det inte är 
aktuellt just nu med att inrätta sociala insatsgrupper i kommunen. I Högsby 
kommun finns samarbetsorganet som arbetar med dessa frågor. Förslag 
finns att ansvaret för BRÅ även fortsättningsvis ska ligga under 
kommunledningsutskottet. Ärendet kommer upp på kommunstyrelsens 
sammanträde 2012-12-13. 
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 KF § 190   DNR: KU.2012.221  

 
 

Medborgarförslag om offensivare bredbandsutbyggnad i Högsby 
kommun  

Inge Kastberg och Mona Svensson, Basthult, Högsby, skriver i 
medborgarförslag daterat 2012-11-12 att de i dagarna läst i dagspressen om 
ytterligare befolkningsminskning i vår kommun. Alla vet att skatteintäkterna 
minskar för varje år om utvecklingen får fortsätta. Många idéer har stötts 
och blötts genom åren för att öka befolkningen. En stor del av Högsby 
kommuns befolkning bor utanför våra större tätorter. Många av oss har 
rötter sedan flera generationer i dessa småbyar medan andra har kommit hit 
från andra orter eller länder och har blivit en del av bygdegemenskapen. 
Fritidshusen är också många och dessa bebos i många fall av en yngre 
generation där snabba kommunikationer/internet och mobiltäckning ses som 
en självklarhet och som en nödvändig del i ett modernt samhälle. Högsby 
kommun har beslutat satsa 200 000 kr i nästa års budget för 
bredbandssatsningar vilket är lovvärt men vi behöver många unga 
välutbildade människor i vår kommun som vill bosätta sig här och vi vill 
därför föreslå kommunfullmäktige att: 

- Avsätta en miljon kronor av det förväntade budgetöverskottet till 
ytterligare bredbandsatsningar. 

- Aktivt verka för att befintliga stamnät görs tillgängliga (och eventuellt 
byggs ut) under rimliga ekonomiska förutsättningar för de föreningar 
och byalag som vill engagera sig i bredbandsutbyggnaden i vår 
kommun. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
   KLU 
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 KF § 191   DNR: KU.2012.231  

 
 

Medborgarförslag om övergångsställe vid Coop  

Jenny Nilsson, Högsby skriver i medborgarförslag daterat 2012-12-03 att 
”När Järnvägsgatan gjordes smalare och man breddade gång- och 
cykelvägen tog man bort alla övergångsställen. När arbetet var klart 
placerades vissa av övergångsställena tillbaka men man glömde det som var 
placerat mitt emot Coop vid trappan som leder ner från Storgatan och alla 
boende däromkring. Vi är många som korsar vägen just där eftersom det är 
den naturliga övergången till Coop och de övriga affärerna i området 
framför allt när man kommer från Storgatan men även från övriga håll. 
Eftersom bilar inte sällan håller hög hastighet och det kör mycket tung trafik 
på Järnvägsgatan är det varje gång ett risktagande att korsa vägen. I 
dagsläget finns ett övergångsställe vid rondellen vid Mejeriet och ett vid 
busstationen och det kan såklart inte vara tanken att man ska bege sig så 
långt för att på ett lagligt och i alla fall tryggare sätt ta sig över vägen. Det 
fanns, som jag har förstått, planer på en slags gångbro mellan Järnvägsgatan 
och Storgatan men när nu inte det blev av bör man återställa den fungerande 
lösning som fanns innan. 

Mitt förslag är alltså att man återinrättar övergångsstället vid trappan (det är 
vid trappan folk går över) och varför inte samtidigt se till att trappan 
underhålls vintertid, det kräver inte så mycket. I dagsläget är det boende i 
flerfamiljshusen som försöker hålla den relativt gångbar eftersom det även 
är många äldre som nyttjar den tack vare det utmärkt strategiska läget.” 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 
 
Beslutsexpediering 
ÖSK 
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 KF § 192   DNR: KU.2012.232  

 
 

Medborgarförslag angående omställning Högsby  
Jonas Andersson, Näshult, Fagerhult skriver i medborgarförslag daterat 
2012-12-07 att: ”Vi lever i en kaotisk tid. Det globala ekonomiska systemet 
håller på att falla sönder, vilket har fått till följd att flera europeiska länder 
nu upplever kriser som påverkar väldigt många människor och som ger 
upphov till upplopp på gränsen till inbördeskrig. I USA är närapå samtliga 
delstater konkursmässiga, och där har varje större stad numera minst en 
tältstad för det ständigt växande antalet bostadslösa. Med mellanöstern i 
centrum är dessutom de globala militära spänningarna större än på mycket 
länge, och läget blir mer och mer instabilt för varje dag. Det känns alltmer 
som att dollarns och eurons kollaps bara är en tidsfråga, och om man någon 
gång ska befara ett tredje världskrig så är det i dessa dagar. De så kallade 
lösningar som presenteras på såväl ekonomiska som militära kriser bygger 
allt som oftast på mer överstatlighet, centralisering och maktkoncentration. 
 
I Högsby har vi ännu inte känt av denna globala kris så påtagligt. Vi vet 
heller inte om eller när detta komme att ske. Men sett till hur vårt 
samhällssystem idag är utformat, så vet vi i alla fall att det är inte vi själva 
som har kontroll över om en kris kommer att drabba oss, eller i vilken 
omfattning den i så fall kommer att påverka vår vardag. Den samhällskultur 
vi lever i idag innebär att människor i allmänhet går med en blind förväntan 
att samhällsapparaten ska förhindra eller hantera eventuella kriser. Detta gör 
man utan att ha kunskap om hur samhället egentligen fungerar och utan att 
identifiera sig själv som någon med möjlighet att påverka utvecklingen. På 
samma sätt lever kommuner ofta med en blind tilltro eller förväntan på 
statsmakten. Utifrån detta perspektiv är det nödvändigt att fundera över 
någon form av omställning på lokal nivå för att bli mindre sårbar, och för att 
bättre kunna hantera såväl snabba som långsamma omvärldsförändringar. 
 
Det är dock inte bara stora globala kriser som ger anledning att fundera över 
en radikal omställning av våra lokalsamhällen. Ett lika viktigt perspektiv att 
fundera över är behovet av att frigöra sig från rådande samhällssystem, som 
idag präglas av normer och strukturer som hämmar våra möjligheter att på 
lokal nivå utveckla verklig livskvalitet och välbefinnande. Medborgare och 
kommuner är insnärjda i ett oöverskådligt system av centrala beslutsnivåer, 
institutioner, myndigheter och regelverk som finansieras av ett virrvarr av 
skatter, subventioner och bidrag – ett samhällssystem som dessutom är 
omslutet av ett ohållbart monetärt system. Detta har gjort oss beroende av 
centrala och dolda makthavare, och oförmögna att i någon verklig 
utsträckning påverka utvecklingen av våra lokalsamhällen och vår egen 
vardag. Ständigt uppkommer frågeställningar och förslag kring 
kommunsammanslagningar och regionförstoringar som ytterligare försämrar 
dessa möjligheter. Självtillit, självkänsla och självbestämmande känns som 
avlägsna begrepp för både enskilda individer och kommuner. Istället följer  
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vi passivt med i en samhällsutveckling som vi själva inte har efterfrågat, och  
anpassar oss till samhällssystemet utan att på allvar reflektera över om det är 
så här vi vill leva våra liv, eller om det skulle kunna vara annorlunda.  
 
När nu Högsby kommunfullmäktige har kommit att börja diskutera frågan 
om ”Högsby kommuns framtida överlevnad” samt börjat revidera 
kommunens ”Policy”, så bör man se detta som ett tillfälle att  med så öppna 
sinnen som möjligt försöka tänka utanför ramarna och våga belysa vår 
tillvaro från så många perspektiv som möjligt. Utifrån dessa övergripande 
diskussioner är det sedan viktigt att våga formulera konkreta och innovativa 
förslag. Ur de till synes knasigaste idéerna föds ofta de nödvändiga 
lösningarna, vilket behövs när vi har kommit till insikt om behovet av en 
radikal omställning. 
 
Jag föreslår: 
att fullmäktige tillsätter en arbetsgrupp med uppdraget att påbörja ett 
omfattande idéarbete med temat ”Omställning Högsby”. Den övergripande 
målsättningen ska vara att finna lösningar för att bli en mindre sårbar 
kommun där självtillit, självkänsla, självbestämmande, oberoende, 
småskalighet, lokal självförsörjning och demokratisk delaktighet står i 
fokus. 
 
att denna arbetsgrupp har som primärt uppdrag att på olika sätt involvera 
kommunens invånare i detta idéarbete genom rådslag, föreläsningar, 
workshops, skrivarstugor, etc.”  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 
 
Beslutsexpediering 
   KLU 
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 KF § 193   DNR: KU.2012.111  

 
 

Enkel fråga angående bredbandsutbyggnaden 
Lars Elmborg (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och frågar hur det går med bredbandsutbyggnaden och om 
det finns någon policy för densamma samt önskar en enkel redovisning till 
nästa kommunfullmäktigesammanträde.  

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) lämnar redovisning 
vid nästa kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
KSO 
KF 
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 KF § 194   DNR: KU.2011.38  

 
 

Enkel fråga angående Högsby Energi AB 
Lars Elmborg (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och vill veta när en extern ledamot kommer att väljas in till 
styrelsen för Högsby Energi AB (HEAB) och när kommer de nya 
panncentralerna att byggas?  

Elmborg vill även veta hur det går med vindkraftprojektet och undrar om det 
är så klokt att kommunen satsar på både vindkraft och fjärrvärme samtidigt?     

Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström besvarar frågorna vid 
nästa kommunfullmäktigesammanträde. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
KSO 
KF   
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 KF § 195   DNR: KU.2012.234  

 
 

Motion angående vägbelysning  

Socialdemokraterna skriver i motion daterad 2012-12-07 att Bruksvägen 
från Klebovägen/Allégatan mot Tegelbruket har inte någon belysning. 
Denna väg används bland annat av våra barn och ungdomar när de kvällstid 
tar sej till och från sina fritidsaktiviteter. Det är inte någon säker väg då det 
är alldeles becksvart. Ett par gatlampor uppsätta längs vägen är ett billigt 
skydd för våra barn. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen överslämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsexpediering 
  ÖSK  
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 KF § 196   DNR: KU.2012.235  

 
 

God Jul och Gott Nytt År  
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) tackar ledamöterna för ett 
väl utfört arbete under det gångna året och önskar samtliga ledamöter En 
God Jul och Ett Gott Nytt År. 
 
Förste vice ordförande Gunilla Schollin-Borg (MP) tackar ordföranden och 
tillönskar honom En God Jul och Ett Gott Nytt År. 
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         

Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   
Datum 
2012-12-07       

               
   Omröstningar      
     §     §     
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X             

(C) Ingemar Svanström  X             

(S) Diana Bergeskans   X             
(C) Stihna Johansson-
Evertsson From del av § 182  X             

(S) Carl-Axel Blom   X             

(M) Roland Waern   X             

(SD) Leif Gustafsson   X             

(S) Jenny Joelsson   X             

(C) Kjell Front Anders Petersson  X             

(S) Nedzad Talovic Roland Erlandsson  X             

(KD) Marita Björkvall   X             

(S) Ingrid Axelsson   X             

(C) Kerstin Karlström  -               

(M) Monika Olsberg  X             

(S) Magnus Gabrielsson   X             

(SD) Berndt Limegård  -             

(S) Inga-Lill Andersson   X             

(S) Raymond Asp   X             
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X             

(C) Ewa Engdahl   X             

(S) Robert Bucht Per-Ola Herdinius X             

(M) Anders Svensson  X               

(KD) Lars Elmborg  X             

(S) Solweig Ekh Kent-Sören Bergström  X             

(C) Mikael Jonnerby  X             
Rev 121023         
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HÖGSBY KOMMUN         
    SAMMANTRÄDESLISTA 
Kommunfullmäktige 
2010-11—2014-10         

   
Datum 
2012-12-07     

                
   Omröstningar      
   §   §   
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår
(SD) Evert Andersson  -       

(S) Sven-Bertil Ohlsson   X             

(C) Lars-Magnus Ek From § 180  X             

(S) Inger Gustavsson   X             

(V) Tommy Palmgren   X             

(S) Egon Ericsson Sabina Bergeskans-Skogh  X             

(M) Marcus Schön   X             

(C) Rosa Lopes   X             

(S) Ingbritt Loberg   X             

(SD) Sune Olsson   X             

(S) Mikael Karlsson   X             

(C) Lars-Willy Johansson   X             

(S) Catarina Thunberg   X             

(KD) Helene Danielsson   X             

(C) Thomas Ivarsson   X               

(C) Anders Ek   X             
Rev 121023         
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